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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

Megszűntethető-e a Lébényen áthaladó kamionos tranzitforgalom ." címmel, a Házszabály
91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Dr . Kóka János gazdasági és közlekedési
miniszterhez. A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

A választókerületemen áthaladó M19-es és 85-ős finútak használatáért 2007-töl díjat kell
fizetni az ott közlekedő tehergépjárműveknek (D1 kategória kivételével) .
Ennek következtében Lébény nagyközségen . eddig áthaladó minimális tranzitforgalom
hatalmas méreteket öltött, az űzemanyagszállítók, autószállítók és vegyianyagszállítók is
Lébényen keresztűt közlekednek, és olyan számban, amire polgári védelmi szempontból ez a
település nincs és nem is lehet felkészülve .
A település úthálózata nem nevezhető modern vezetésűnek, a főutak is igen keskenyek,
amelynek következtében a kamionok, - közöttük nagy számban a nemzetkőzi közúti
áruszállítást lebonyolító litván, cseh, észt, török, horvát és szerb járművek - súlyosan
károsítják az önkormányzat tulajdonában lévő belterületi utakat . Rakományuk megsérülhet,
szivároghat, közvetlenül veszélyeztetve ezzel a lakosság biztonságát .
Sajnos a gyakorlatban nem oldja meg a problémát az sem, hogy Lébényt elhagyva a
forgalomnak mindenképp át kell haladnia a Rábcán átívelő hídon, ahol súlykorlátozás van
érvényben, a nehézgépjárművek vezetői ugyanis ezt rendszeresen figyelmen kívül hagyják .
Különösen súlyos gondot jelent, hogy a kamionok a 800 éves román stílusú templom és az
evangélikus templom közvetlen közelében haladnak el, nagymértékben veszélyeztetve ezzel e
különösen szép és ritka épített örökségeinket .

Kérem szíves tájékoztatását a következőkkel kapcsolatban :

1 . Van-e lehetőség arra, hogy megszüntessék, illetve korlátozzák Lébényben a csak
tranzit célú kamionforgalmat?

2 . Milyen ellenőrzési lehetőségek állnak rendelkezésre a forgalomkorlátozás betartását
illetően? Tervezik-e, hogy hatékonyabbé tegyék a jelenlegi - a fentiek alapján
meglehetősen eredménytelen - ellenőrzési rendszert?
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